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1. Velkomst 
Preben Jørgensen bød velkommen. 
 
Torben Glar bød velkommen til Energinet.dk og informerede om SFI projekt, optimering af indkøb og 
processer, som løber over 1-2 år. Langsigtet effekt forventes at være en reduktion i CAPEX på 15%. 
Alle Energinet.dk’s projekter deltager og melder ind om optimeringer. Det er også et kulturprojekt. 

2. Godkendelse af dagsorden 
Dagsordenen blev godkendt uden tilføjelser. 

3. Referat fra tidligere møde 
Referatet blev godkendt uden tilføjelser.  

4. Punkt til orientering:  PowerLabDK status, årsrapport 2015  
Per Munch Jakobsen gav oplæg vedrørende aktiviteter i PowerLabDK, herunder tre eksempler på 
brug. Der var en drøftelse af eventuel reduktion i aktiviteter som følge af de aktuelle reduktioner af 
midler til forskning. Det er noget DTU er meget opmærksomme på og forsøger at undgå vil påvirke 
aktiviteterne. Hvis der bliver en effekt på PowerLabDK vil det formentlig først ses inden for 2-3 år.  

Det blev understreget at den lovede optrapning af energiforskningsmidlerne i forbindelse med 
Mission Innovation, hvor der i 2020 skal nås et niveau på ca. 580 mio. kr, sker hurtigt og løbende for 
at undgå tab af kompetence. Instituttet har indtil videre ikke mærket de generelle nedskæringer på 
universiteterne. 

Læringer fra årsrapporten blev drøftet. Niveauet for kommercielle aktiviteter afspejler et behov for 
en mere proaktiv salgsindsats, som p.t. mangler. Det blev aftalt at disse læringer i højere grad 
fremgår eksplicit af rapporten i fremtiden. 



 

5. Punkt til drøftelse:  Ansættelse af PowerLabDK leder og organisation på 
DTU Elektro 
Jacob Østergaard præsenterede indstillingen vedrørende stilling for en dedikeret leder til 
PowerLabDK på DTU Elektro, og orienterede om økonomi og organisation i tilknytning hertil.  

Der udspandt sig en længere drøftelse vedrørende PowerLabDK’s økonomi, hvor der blev rejst flere 
spørgsmål fra kommitteens medlemmer. Jacob Østergaard og Kristian Stubkjær informerede om, at 
der er en dialog med DTU’s ledelse, og at DTU’s ledelse igangsætter et analysearbejde. Komitteen 
understregede, at det er afgørende, at der etableres en bæredygtig økonomi, som understøtter 
brugen af faciliteterne og muliggør en aktiv salgs- og markedsføringsindsats. Kommiteen 
understregede endvidere, at det er afgørende, at de økonomiske rammer muliggør løbende 
fornyelse af faciliteterne, så PowerLabDK fastholdes som en state-of-art platform. Jørgen 
Christensen understregede yderligere vigtigheden heraf i relation til, at industrien har finansieret 
en ikke uvæsentlig del af faciliteterne under forventning om, at DTU vil drive dem og løbende holde 
dem opdaterede. 

Styrekomittens medlemmer efterspurgte muligheder for en dialog med DTU omkring PowerLabDKs 
økonomi. Det blev aftalt at komitteen ville blive holdt orienteret og inddraget på passende vis. 

Stillingsopslaget ville blive drøftet, når der kommer mere afklaring omkring økonomien. 

6. Lukket punkt 
 

7. Lukket punkt  

8. Punkt til drøftelse:  Plan for PowerLabDK indvielse 
Jacob Østergaard præsenterede de overordnede målsætninger med indvielsen. Der udspandt sig en 
diskussion af arrangementet, og der fremkom en række forslag. Torben Glar foreslog, at vi får nogle 
kunder til at fremstille de unikke selling points. Det blev påpeget, at det er vigigt at vælge den 
rigtige hovedtaler, og der fremkom nogle konkrete forslag. Ideer er også velkome efter mødet. 

Gruppen tilbød endvidere at hjælpe med markedsføring af arrangementet. Sekretariatet vender 
tilbage bilateralt omkring dette. 

9. Punkt til beslutning:  Nyt opstrammet logo og eventuel navneændring til 
PowerLab 
Det blev besluttet at logoet kan strammes op svarende til de fremlagte forslag. 

Det blev anbefalet at bibeholde ”DK”, som associerer til Danmark. Det anses som en positiv 
association, og det minimerer risiko for eventuelle misforståelser med andre aktører, der måtte 
anvende PowerLab (uden ”DK”). 

10. Punkt til orientering: Studietur til USA den 26.-30. april 2016 
Der er opbakning til USA-tur til NREL og Georgia Tech. Alle vil deltage på nær Torben Glar, der er 
forhindret. Alle vil blive kontaktet mht. den konkrete planlægning af fly etc. Alle bedes huske ESTA. 



 

11. Punkt til orientering: Nyt fra konsortiepartnerne 
DTU Elektro har aktuelt et rekordstort antal studerende. CEE har aktuelt to professor-opslag, som er 
under evaluering. 

Ole Schou Mortensen informerede om, at Østkraft og Bornholms Forsyning fusioneres, og at det 
ikke forventes at have indflydelse på PowerLabDK og det aktuelle fokus på udvikling. Maja 
Bendtsen skifter job. 

12. Punkt til beslutning: Fastlæggelse af kommende møder 
Møde nr. 20 blev aftalt til 25. november kl. 13.00 – 15.00 (frokost kl. 12.00) ved Dansk Energi. 

13. Eventuelt 
Energistyrelsen har henvendt sig med henblik på deltagelse i styrekomiteen. Styregruppen bakkede 
op om den aktuelle dialog. 

 


	REFERAT
	PowerLabDK Styrekomitemøde nr. 17

	Dagsorden
	1. Velkomst
	2. Godkendelse af dagsorden
	3. Referat fra tidligere møde
	4. Punkt til orientering:  PowerLabDK status, årsrapport 2015
	5. Punkt til drøftelse:  Ansættelse af PowerLabDK leder og organisation på DTU Elektro
	6. Lukket punkt
	7. Lukket punkt
	8. Punkt til drøftelse:  Plan for PowerLabDK indvielse
	9. Punkt til beslutning:  Nyt opstrammet logo og eventuel navneændring til PowerLab
	10. Punkt til orientering: Studietur til USA den 26.-30. april 2016
	11. Punkt til orientering: Nyt fra konsortiepartnerne
	12. Punkt til beslutning: Fastlæggelse af kommende møder
	13. Eventuelt


